
Slovo hejtmanky
Milé kolegyně, milí kolegové,
moc Vás zdravím do Vašich kanceláří 
k mailu (nebo možná i do Vašich 
domovů). Čtete první číslo zpravodaje 
v tomto roce, tak bych Vám chtěla 
opožděně ještě popřát do roku 2024 jen 
to dobré, hodně úspěchů a sil do Vaší 
náročné práce a hlavně zdraví, protože to 
je nejdůležitější a víme, jak křehké je.
Bohužel v loňském roce nás několik 
významných osobností ze středočeských 
měst a obcí opustilo a i v tomto roce 
přišel nečekaný šok, kdy nás nečekaně 
opustil místostarosta Kolína Michal 
Najbrt. Člověk, který byl velkou posilou 

v Kolíně, který byl součástí týmu, do jehož rukou jsem předávala několik ocenění 
za stavbu roku našeho kraje, za otevřenou veřejnou správu nebo s ním byla na 
dnech IZS a mnoha pietních akcích v Kolíně. Na počátku byla pravděpodobně 
přechozená chřipka, na konci boj o jeho srdce ze strany lékařů IKEM. Chvíle, 
kdy píšu za kraj kondolenci, jsou těmi nejtěžšími. Ztráta pro rodinu, jeho tři 
děti, blízké a pro Kolín je obrovská. Prosím, opatrujte se a když máte zdravotní 
problémy, předřaďte na chvíli sebe na první kolej, priorotizujte své zdraví. Ne 
nadarmo se říká v Malém Princi, že pokud chcete udělat pořádek na planetě, 
musíte mít pořádek v sobě. Být zdraví. Odpočívejte a neberte si některé věci příliš 
osobně. 
My se Vám na kraji zase budeme snažit pomáhat a ulehčovat Vaši práci, co nám 
rozpočet a samozřejmě možnosti samosprávy dovolí. Opět postupně otevíráme 
jednotlivé dotační výzvy ve Středočeských fondech. Na lednovém zastupitelstvu 
byly schváleny například letošní Fond na výsadbu stromů, Fond hejtmanky, 
Fond na podporu dobrovolných hasičů a IZS, Fond včasné přípravy projektů nebo 
Humanitární fond v oblasti zdravotnictví na podporu hospicové a paliativní péče. 
A v průběhu roku budou otevírány další fondy, které mohou pomoci s projekty ve 
Vašich obcích a městech. Veškeré informace vždy najdete, jak jste zvyklí ZDE. 
Tady bych ještě jednou apelovala na menší obce do 2000 obyvatel, které si zatím 
v tomto dotačním období nepožádaly o finance z Fondu obnovy venkova, ať 
určitě šanci neprováhají, peníze jsou pro ně to připravené. Podávání žádostí končí 
letos v červnu!
A samozřejmě nezůstáváme jen u pomoci materiální. Pomoc radou nebo 
správnou metodikou pro Vás nebo pro Váš úřad najdete v bulletinu Metodika 
obcím, který vydáváme, tak pokud jej na Vašem úřadě ještě neznají, najdete ZDE. 
A platí, že dveře všech členů Rady kraje jsou Vám otevřené.
Loňský rok byl naprosto rekordním, co se týče investic kraje z vlastních 
zdrojů. Investovali jsme do škol, nemocnic, silnic, sociálních zařízení a dalších  
neuvěřitelných 1,6 miliardy korun z vlastních zdrojů. Dosud byl rekordním rokem 
rok 2019 s 1,2 miliardou korun. Dalších cca 6 miliard jsme investovali z financí 
EU nebo státního rozpočtu. A k tomu se nám ještě podařilo předčasně splatit 2 
miliardy z úvěru a snížit zadlužení kraje na 2,6 miliardy.
Děti v devítce čekají zápisy na střední školy. Budou elektronické a určitě nebude 
taková zběsilost jako loni. Za poslední dva roky jsme transformovali nebo 
připravili nových celkem 3976 míst a znovu spustili kampaň “Na střední do 
středních Čech”. Tak držím všem palce.

Srdečně Vás zdravím a přeji hodně sil a těším se na Vás osobně 
při všech příležitostech, se všemi snad nejpozději v květnu na 
tradičním Setkání starostů a starostek Středočeského kraje.

 Vaše Petra Pecková
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Dejte si do kalendářů
Termíny zasedání 
zastupitelstva 

26� 2� 2024 od 10:00 hod� 
25� 3� 2024 od 10:00 hod�
29� 4� 2024 od 10:00 hod� 
27� 5� 2024 od 10:00 hod� 
24� 6� 2024 od 10:00 hod� 

TermínyZK a všech výborů 
naleznete aktualizované i ZDE�

Pravidelné zasedání se koná vždy ve 
velkém sálu zastupitelstva ve dnech:

Krajský úřad poskytuje obcím 
metodickou pomoc! 
Jedním z úkolů a povinností 
krajského úřadu je poskytovat 
metodickou a odbornou pomoc 
obcím, městům a městysům� Veškeré 
potřebné informace přinášíme od 
konce minulého roku v přehledné 
elektronické publikaci, která je 
zástupcům obcí v pravidelných 
intervalech zasílána� „Cílem 
bulletinu je shrnout a upozornit 
na metodiky k nově publikovaným 
právním předpisům ve Sbírce 
zákonů a další důležité informace, které jsou pro 
efektivní fungování obcí potřeba,“ vysvětluje ředitel KÚSK Honza 
Louška� Bulletin si můžete stahnout ZDE.

STŘEDOČECH
Čtvrtletník Středočeského kraje nyní ke 

stažení v Appstoru i na Google Play� 
Aktuality, kulturní tipy, doprava v kraji 

a mnoho dalšího ve vaší kapse�
Pohodlné čtení přímo v mobilu

Upozornění na nová vydání
Zdarma ke stažení

RUBRIKA
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STŘEDOČECH

Slovo hejtmanky
Pokračování 
na straně 2 

PRACOVNÍK VEŘEJNÉHO SEKTORU  
– Nikola Konopásková
Paní Nikola Konopásková pracuje jako krizo-
vý manažer Zdravotnické záchranné služby.  

SPORT – Marie Švorbová 
Paní Marie Švorbová před 60 lety získala na 
mistrovství světa v kuželkách v roce 1962 
v Bratislavě svou první medaili (bronzovou) 
z mezinárodní akce v dresu ČSSR. 

VZDĚLÁVÁNÍ – Jiří Holý
Pan Jiří Holý z Příbrami si ocenění zaslouží 
za celoživotní přínos školství a vzdělává-
ní - jako učitel, výjimečný státní úředník 
i ředitel Vzdělávacího institutu Středočes-
kého kraje – Zařízení pro další vzdělávání 
pedagogických pracovníků. 

HRDINSTVÍ A SPOLEČENSKÁ  
ZODPOVĚDNOST – Jiří Beneš 
Pan Jiří Beneš zasvětil celý svůj život lidem 
s handicapem. Před 47 lety utrpěl těžký úraz 
nohou jako spolujezdec při autonehodě. Časem 
se propracoval na pozici předsedy Svazu inva-
lidů ČR, následně se stal předsedou SPCCH ČR. 

Po revoluci se zapojil do práce v obci a od roku 
1994 byl tři volební období starostou Přerova 
nad Labem.

VĚDA A VÝZKUM – Jaroslav Polák
Pan Jaroslav Polák je nominován za svou 
dlouholetou činnost v oblasti rostlinolékařství. 
Působil ve Výzkumném ústavu rostlinné výroby, 
kde byl 30 let vedoucím oddělení virologie.

PODNIKATEL – Zdeněk Pelc
Nejdéle působící generální ředitel v České re-
publice a Podnikatel roku ČR 2015 pan Zdeněk 
Pelc se narodil v Kladně.  V roce 1983 více-
méně náhodou nastoupil na místo ředitele 
v Gramofonových závodech Loděnice. V roce 
2013 se Pelc stal většinovým vlastníkem firmy 
a odešel z funkce generálního ředitele. Je 
majitelem loděnické společnosti GZ Media.   

KULTURA – Jaroslav Camplík a Josef 
Bílek
Pan Jaroslav Camplík a pan Josef Bílek jsou no-
minováni za intenzivní propagaci činnosti spolku 
Vltavan a vorařství a šífařství mezi širokou veřej-
ností. Oba muži se svou dlouholetou a neúnavnou 

činností zasloužili o zápis vorařství na seznam 
nehmotného kulturního dědictví UNESCO.

CENA VEŘEJNOSTI – Michal Tasch
Pan Michal Tasch je ředitelem Oblastního spolku 
Českého červeného kříže Kolín. Svou práci bere 
jako poslání. Intenzivně se zapojil do pomoci 
během covidu a následně při přílivu ukrajin-
ských uprchlíků, kteří přicházeli do země často 
bez potřebných věcí. Kromě toho spolupracuje 
při pořádání akcí pro děti a vzdělává žáky v ob-
lasti první pomoci. Kolínský Oblastní spolek Čes-
kého červeného kříže pod 
jeho vedením organizuje 
akce pro děti, dospělé i pro 
seniory. Má obrovský pře-
hled o tom, kde je zrovna 
pomoc potřeba, a umí ji 
rychle zorganizovat.

Přehled oceněných osobností podle kategorií

Milé Středočešky, milí Středočeši,
moc Vás všechny zase po čase zdravím. 
Nevím, jak Vám, ale mně připadá, že čas 
letí jako bláznivý. Že sotva letošní rok 
začal, už se blíží léto a s ním prázdniny 
a doba dovolených. A to je také čas 
spousty skvělých festivalů, koncertů 
a dalších kulturních akcí po celém 
Středočeském kraji. Jako tradičně i my na 
kraji přispějeme svou troškou do mlýna 
se Středočeským kulturním létem. Jeho 
úžasnými představeními, koncerty a další-
mi událostmi našlapaný program najdete 
v tomto čísle Středočecha. Já věřím, že se 
na některých třeba setkáme. Anebo ně-

kde jinde při mých 
výjezdech po kraji. 
Ráda si poslechnu, 

co Vás trápí a co 
bychom pro Vás mohli 

dělat lépe. Dopředu se 
ale omlouvám, nezvládnu 

zavítat úplně do každé obce 
našeho krásného regionu. 

Máme jich totiž neuvěřitelných 
1144 a to není v lidských silách objet za 
jedno volební období.
A co aktuálně řešíme na kraji? Jako vždy 
velkou spoustu věcí, které mají zlepšit 
život v kraji, a o mnohých se dočtete na 
dalších stránkách. Já chci vypíchnout dvě.
Ta první je, že intenzivně pracujeme na 
tom, abychom ještě urychlili investice. 
Ať už do oprav či modernizace například 
škol, domovů pro seniory či jiných budov, 
které jsou pro služby kraje nezbytné, 
nebo do oprav a výstavby silnic či ob-
chvatů. Ostatně ze zůstatku hospodaření 
– ano, daří se nám snižovat zadlužení 
kraje a hospodařit lépe, než se očekávalo 
– jsme vyčlenili například 200 milionů 

korun navíc na opravy silnic, 200 milionů 
korun navíc do investic a 100 milionů 
přidáme do fondu, díky kterému budou 
moci obce čerpat i peníze na rozšiřování 
kapacit škol.
A právě to je ta druhá věc, kterou chci 
vyzdvihnout. Velmi intenzivně se věnu-
jeme kapacitám. A to kapacitám našich 
středních škol, které zřizuje kraj. Kapa-
citám základních škol, které jsou sice 
plně v kompetenci obcí, ale je to palčivý 
problém napříč krajem a my rozhodně 
nechceme nechat v tom obce samotné. 
A také kapacitám na opačném generač-
ním spektru – tedy domovům důchodců 
a dalším sociálním službám.
Co se týče našich středních škol, ty mají 
kapacity aktuálně dostatečné. Jako 
celek. Ale vnímáme, že jsou regiony, kde 
je velmi výrazný převis poptávky zejména 
po gymnaziálních oborech. Typicky se to 
týká hlavně nejbližšího okolí Prahy. I pro-
to, jak se dočtete na dalších stránkách, 
stavíme nebo připravujeme stavbu nových 
gymnázií či přístavby těch, která již 
existují. Nové gymnázium bude například 

v Černošicích, půdní vestavba pak zvýší 
kapacity v Říčanech nebo také v Berouně.
Jak jsem zmínila, posílíme fond, z které-
ho mohou obce čerpat peníze na zvýšení 
kapacit základních škol, a také upravíme 
jeho podmínky tak, aby nemusely mít na 
tyto akce peníze ze státních fondů. Ty to-
tiž aktuálně peníze na rozšiřování kapacit 
nenabízejí. Zároveň obcím pomáháme 
tím, že jim převádíme budovy, které kraj 
nepotřebuje a mohou posloužit právě pro 
základní školu. Takto jsme za výhodných 
podmínek prodali celý školský areál 
v Liblicích Českému Brodu, podobně jed-
náme i o předání areálu v Kralupech nad 
Vltavou. A nadále intenzivně jednáme 
na vládní úrovni o tom, že je třeba obcím 
výrazně finančně pomoci s kapacitami 
základních škol. Tento problém totiž bude 
ve Středočeském kraji nadále přetrvávat, 
protože se stále čeká, že zájem o bydlení 
v našem krásném regionu nadále poroste.
A totéž platí o nadále rostoucí potřebě 
sociálních služeb, ať už jde o domovy 
seniorů či domovy se zvláštním režimem. 
Jen v tomto roce jsme schválili například 

veřejnou zakázku na navýšení kapacity 
Domova u Anežky v Luštěnicích o 18 lů-
žek za 120 milionů korun. A rozšiřujeme 
i v dalších místech. V současnosti probíhá 
rekonstrukce Domova v Mladé Boleslavi, 
kde dojde k navýšení kapacity o 18 lůžek, 
a připravuje se též přístavba nového 
pavilonu domova seniorů v Jenštejně, 
čímž kraj navýší kapacitu domova o dal-
ších 26 lůžek. V tuto chvíli se připravuje 
projektové řešení celé přístavby. A v Mladé 
Boleslavi se navíc chystá úplně nový 
domov se zvláštním režimem, který vznik-
ne díky nově uzavřenému memorandu 
mezi krajem, tamní oblastní nemocnicí 
a Českým červeným křížem.
Chystáme toho ještě mnohem více, ale 
o tom Vám zase napíšu třeba po létě. Vy 
si ho co nejvíc užijte!

Vaše 
Petra Pecková

Hejtmanka Petra Pecková slavnostně předala v Měst-
ském divadle ve Slaném Ceny hejtmanky za rok 2022. 
Získaly je osobnosti, které jsou spojené se Středo-
českým krajem a jejich činnost, čin nebo dílo jsou 
něčím mimořádné. V tomto ročníku komise vybírala 
z rekordního počtu nominovaných. Lidé na ocenění 
navrhli 70 osobností.

Rozhovor s Michalem Taschem, který získal 
Cenu veřejnosti, si můžete přečíst na straně 2.

Devět středočeských osobností, které zaslouží obdiv

„Komise měla letos ještě těžší práci než v minulých letech, 
protože počet nominací byl skutečně mimořádný. Za rok 
2021 jsme vybírali mezi šestatřiceti kandidáty, za rok 
2022 to byl téměř dvojnásobek. Ceny hejtmanky vnímám 
jako unikátní příležitost uvědomit si, kolik máme v kraji 
schopných, pracovitých a obětavých lidí. Děkuji každé-
mu, kdo svého kandidáta nominoval, protože díky tomu 
známe mnoho nových obdivuhodných životních příběhů, 
o kterých bychom se jinak třeba nedozvěděli. A to by byla 
škoda. Blahopřeji všem oceněným a děkuji všem nomino-
vaným osobnostem za to, že pomáhají dělat střední Čechy 
lepším místem pro život,“ řekla hejtmanka Petra Pecková.

O vítězích v jednotlivých kategoriích rozhodovala komise 
složená ze členů Rady Středočeského kraje, zástupců 
zastupitelských klubů a odborníků z jednotlivých oblastí. 
O vítězi v kategorii Cena veřejnosti rozhodovali lidé pro-
střednictvím hlasování na webu.

NOVINKA
Mobilní aplikace

stredocech.stredoceskykraj.cz

 Tištěný STŘEDOČECH také digitálně! 

WEBINÁŘE
Zveme vás na webináře, které vzešly 
z aktuálních potřeb a témat, se 
kterými se potýkáte anebo které vás 
zajímají� 
Jejich přehled naleznete zde: 
ONLINE SEMINÁŘE. 
Tyto webináře jsou zdarma 
a jsou vedeny odborníky, se 
kterými můžete diskutovat 
a téma dopodrobna rozebírat� 
V případě, že jste nestihli některý 

z webinářů živě nebo si chcete jen 
připomenout jeho obsah, záznamy 
je možné sledovat ZDE� 
A stále platí, máte-li téma, které vám 
leží na srdci, neváhejte a napište nám 
na obce@kr-s.cz.
Archiv videí z webinářů najdete 
ZDE. Prezentace z webinářů 
najdete ZDE.
A stále platí, máte-li téma, které vám 
leží na srdci, neváhejte a napište 
nám na obce@kr-s.cz

Letošní již naplánované výjezdy do ORP    

Představujeme novou mobilní aplikaci Středočech 
Chcete mít ještě větší přehled o dění ve 
Středočeském kraji? Nově naleznete čtvrtletník 
Středočech v digitální podobě s funkcí 
pohodlného čtení zdarma ke stažení v AppStore 
a GooglePlay. 

Přehledné informace o dění ve Středočeském 
kraji tak můžete mít jednoduše ve Vaší kapse! 
Stáhněte si aplikaci Středočech a nenechte si 
ujít aktuální informace z oblasti dopravy, kultury, 
zdravotnictví, školství či například bezpečnosti 

ve Středočeském kraji� Díky notifikacím Vám 
navíc neunikne žádná aktualita ani nové vydání 
našeho zpravodaje� 
Čtvrtletník Středočech si můžete pohodlně 
přečíst také na WEBU. 

l V úterý 27� 2� – LYSÁ NAD LABEM               
l V úterý 26� 3� – MNICHOVO HRADIŠTĚ             
l V úterý 28� 5� – PŘÍBRAM
l V úterý 25� 6� – SEDLČANY

https://stredoceskykraj.cz/web/urad/terminy-zasedani-zastupitelstva
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/1449
http://stredocech.stredoceskykraj.cz
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://vimeo.com/user117471422/videos
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/webinare
https://www.stredocech.stredoceskykraj.cz/
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Dotace a fondy

PŘEHLED DOTACÍ A FONDŮ

STŘEDOČESKÝ FOND HEJTMANKY 2024
Zastupitelstvo Středočeského kraje svým Usnesením č� 009-30/2024/
ZK ze dne 29� 1� 2024 schválilo Pravidla 2024 pro poskytování 
individuálních účelových dotací a darů z rozpočtu Středočeského 
kraje ze Středočeského Fondu hejtmanky�

Lhůta pro podávání žádostí o dotace je v Pravidlech stanovena pro 
tematické zadání Podpora hejtmanky od 15� února 2024 od 9:00 
hodin do 29� listopadu 2024 do 14�00 hodin, pro tematické zadání 
Zmírnění následků živelních katastrof, Humanitární pomoc a Pomoc 
v mimořádné nouzi od 15� února 2024 od 9:00 hodin do 31� prosince 
2024 do 12:00 hodin�

VYHLÁŠENÍ JIŽ PÁTÉ VÝZVY NA PŘÍJEM ŽÁDOSTÍ  
O KOTLÍKOVÉ DOTACE
Stejně jako ve výzvě čtvrté, oprávněnými žadateli jsou lidé 
v důchodu a s nízkými příjmy. Žádosti o dotaci na výměnu starých 
kotlů na tuhá paliva 1. a 2. emisní třídy, které bude od září 2024 
zakázáno používat, budou mít zájemci mít možnost zasílat od  
5. září tohoto roku. Příjem žádostí bude ukončen 31. srpna 2024. 
Pro danou výzvu požádal Středočeský kraj Ministerstvo životního 
prostředí o alokaci pro přidělování dotací ve výši přesahující 224 
milionů korun� Lhůta pro podávání žádostí o poskytnutí dotace 
je pro fyzické soby – konečné uživatele stanovena od 5. 9. 2023 
do 31. 8. 2024� Žádosti budou podávány elektronicky a následně 
doručované v listinné papírové formě s podpisem konečného 
uživatele do podatelny Krajského úřadu Středočeského kraje nebo ve 
formátu PDF prostřednictvím datové schránky Středočeského kraje� 
„Očekáváme, že počet žádostí by se měl pohybovat okolo 1500. Dle 
statistických šetření je ve Středočeském kraji totiž stále několik 
tisíc nevyhovujících kotlů na tuhá paliva,“ vysvětluje náměstek pro 
oblast financí a dotací Michael Kašpar�
Účelem dotace je finanční podpora výměny kotle na pevná paliva 
s ručním přikládáním v rodinných domech (včetně trvale obývaných 
staveb pro rodinnou rekreaci) a v bytových jednotkách bytových 
domů na území Středočeského kraje� Podpora fyzickým osobám 

je poskytována formou dotace ve výši 95 % ze způsobilých výdajů 
dílčího projektu, a to s následujícími limity:

Nový zdroj tepla  Max. dotace
Kotel na biomasu s ručním přikládáním, 
včetně akumulační nádoby  130 000 Kč
Kotel na biomasu s automatickým přikládáním  130 000 Kč
Tepelné čerpadlo  180 000 Kč
 
Veškeré informace jsou k dispozici na WEBU KRAJE�
Zřízena je i infolinka přímo ke kotlíkovým dotacím  
(tel. 257 280 991) a kontaktní e-mailová adresa kotliky@kr-s.cz.

VYHLÁŠENÍ PROGRAMU 2023 PRO POSKYTOVÁNÍ DOTACÍ 
Z ROZPOČTU STŘEDOČESKÉHO KRAJE
ZE STŘEDOČESKÉHO INFRASTRUKTURNÍHO FONDU
V souladu s usnesením Zastupitelstva Středočeského kraje č� 
0130-25/2023/ZK ze dne 29� 5� 2023 vyhlašuji hejtmanka Mgr� 
Petra Pecková Program 2023 pro poskytování dotací z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského Infrastrukturního fondu�
Pro tematické zadání PODPORA ROZVOJE ZÁKLADNÍCH ŠKOL – 
NAVÝŠENÍ KAPACITY je lhůta pro podávání žádostí o dotace je 
v Programu 2023 stanovena od 17. července 2023 od 9:00 hod. do 
28. června 2024 do 12:00 hod.

Prostřednictvím této centrální internetové aplikace je možné podávat 
žádosti o poskytnutí dotací prostřednictvím veřejnoprávní smlouvy 
podle VŠECH Pravidel a Programů pro poskytování dotací z rozpočtu 
Středočeského kraje� CENTRÁLNÍ INTERNETOVÁ APLIKACE�

https://www.stredoceskykraj.cz/web/urad/kotlikove-dotace
https://dotace.kr-stredocesky.cz/ku-dotace-application/
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Způsob podání žádosti o dotaci stanovuje „Metodický pokyn 
k podávání žádostí o finanční podporu z rozpočtu Středočeského 
kraje prostřednictvím aplikace eDotace“ schválený Zastupitelstvem 
Středočeského kraje dne 29� 5� 2023 usnesením č� 011-25/2023/ZK�
Povinné přílohy stanovuje Program 2023 pro poskytování dotací 
z rozpočtu SK ze Středočeského Infrastrukturního fondu�

PROGRAM 2024 PRO POSKYTOVÁNÍ DOTACÍ NA OBNOVU PAMÁTEK 
Z ROZPOČTU STŘEDOČESKÉHO KRAJE ZE STŘEDOČESKÉHO FONDU 
KULTURY A OBNOVY PAMÁTEK
Vyhlášení programu 2024 pro poskytování dotací z rozpočtu 
Středočeského kraje ze Středočeského fondu kultury a obnovy 
památek ZDE.

PROGRAM 2024 
PRO POSKYTOVÁNÍ 
DOTACÍ NA PODPORU 
ZÁKLADNÍCH 
KNIHOVEN Z ROZPOČTU 
STŘEDOČESKÉHO KRAJE 
ZE STŘEDOČESKÉHO 
FONDU KULTURY 
A OBNOVY PAMÁTEK
Vyhlášení programu 
2024 pro poskytování 
dotací z rozpočtu SK 
ze Středočeského 
fondu kultury a obnovy 
památek ZDE.

Na střední školy míří silné populační ročníky. V 9. třídách základních 
škol ve středních Čechách je v letošním školním roce téměř  
15 000 žáků. Úterý 20. února byl poslední den, kdy se mohli studenti 
přihlásit na střední školu. Postaral se kraj o to, aby měli více 
možností, než při předchozím přijímacím řízení v loňském roce?   
„Na silnější populační ročníky jsme samozřejmě reagovali a pro aktuální 
přijímací řízení je zájemcům k dispozici o téměř sedm set míst více, než 
tomu bylo na školní rok 2023/2024. Jde o místa v nových oborech, jako 
jsou např. lycea, nebo o navyšování kapacit stávajících oborů.  Výhledově se 
připravují kapacity, které budou směřovat ke třem tisícům transformovaných 
míst,“ uvedl radní pro oblast vzdělávání a sportu Milan Vácha�

Pro příští školní rok nejvíce posílí Předškolní a mimoškolní pedagogika, 
Informační technologie, Technická lycea, Ekonomická lycea, Pedagogická 
lycea nebo Gymnázia� Konkrétně například SOŠ a SOU Kladno Dubská 
otevře nový obor Autotronik, SPŠ Mladá Boleslav Technické lyceum, SOŠ 
a SOU Mladá Boleslav bude přijímat žáky do prvního ročníku nového 
oboru Dopravní prostředky� Ve většině případů nebyly u krajských škol 
potřeba žádné velké stavební úpravy a došlo jen k využití volných kapacit 
stávajících budov�
Tam, kde stavební úpravy potřeba jsou, např� na gymnáziích Hostivice, 
Říčany, Brandýs nad Labem – Stará Boleslav a Beroun, dojde k navýšení 
kapacit v následujících letech� V řešení je i zcela nová výstavba gymnázia 
v Černošicích nebo Jesenici� 
Středočeský kraj se snaží střední školy stále zatraktivňovat� Od roku 
2021 výrazně investuje do nového vybavení, modernizuje učebny 
i dílny, částka už dosáhla výše 330 mil� Kč�  Současně některé vybrané 
obory (maturitní i učební), které jsou žádané trhem práce, ale není o ně 
odpovídající zájem ze strany žáků, podporuje mj� i tím, že žáci dostanou 
zdarma pracovní oblečení, nářadí a podobně� Nástup na střední školu 
pak není takovou finanční zátěží pro rodinné rozpočty, což může mít 
v některých případech i významný vliv na rozhodování o volbě oboru�  
Žák se tak může rozhodnout pro obor, který ho skutečně zajímá�
Přijímací zkoušky na střední školy se budou konat v dubnu� Na webu 
ministerstva školství přihláškynastřední�cz najdou žáci a rodiče odkaz 
do bezplatné procvičovací aplikace k jednotné přijímací zkoušce TAU – 
Trénuj a uč se, kde jsou testy z předchozích let�  

DOTACE NEPOSKYTOVANÉ SK
NOVÁ VÝZVA NA OBNOVU  BROWNFIELDŮ V PROGRAMU MPO
Ministerstvo průmyslu a obchodu podpoří projekty revitalizace 
brownfieldů v majetku obcí, měst a krajů� Žadatelé se mohou hlásit 
s multifunkčními projekty, 
u kterých převažuje podnikatelské 
využití� Připraveno je pro ně 
celkem 160 milionů korun, dotace 
přitom může pokrýt 50 % nákladů 
na jeden projekt� Výzva je 
průběžná a příjem žádosti probíhá 
od 13. července do vyčerpání 
alokace� Bližší informace jsou 
uvedeny ZDE� 

Pro žáky devátých tříd je na středních školách v kraji připraveno o téměř sedm set míst více než loni

Důležité

PROGRAM 2024 PRO POSKYTOVÁNÍ DOTACÍ NA PODPORU 
KULTURY Z ROZPOČTU STŘEDOČESKÉHO KRAJE ZE 
STŘEDOČESKÉHO FONDU KULTURY A OBNOVY PAMÁTEK
Vyhlášení programu 2024 pro poskytování dotací z rozpočtu SK ze 
Středočeského fondu kultury a obnovy památek ZDE.

l Program 2024 pro poskytování dotací na podporu regionálních 
funkcí statutárních divadel na území Středočeského kraje 
z rozpočtu středočeského kraje
l Program 2024 pro poskytování dotací na podporu rozvoje 
destinačních managementů Středočeského kraje z rozpočtu SK.
l Středočeský fond podpory cestovního ruchu v roce 2024
l Dotace ve sportu, volnočasových aktivitách a školství

https://www.mpo.cz/cz/podnikani/dotace-a-podpora-podnikani/podpora-brownfieldu/program-regenerace-a-podnikatelske-vyuziti-brownfieldu---vyzva-vi--2023--275525/
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovani-dotaci-na-podporu-kultury-z-rozpoctu-stredoceskeho-kraje-ze-stredoceskeho-fondu-kultury-a-obnovy-pamatek
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovani-dotaci-na-podporu-regionalnich-funkci-statutarnich-divadel-na-uzemi-stredoceskeho-kraje-z-rozpoctu-stredoceskeho-kraje
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovani-dotaci-na-podporu-regionalnich-funkci-statutarnich-divadel-na-uzemi-stredoceskeho-kraje-z-rozpoctu-stredoceskeho-kraje
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovani-dotaci-na-podporu-regionalnich-funkci-statutarnich-divadel-na-uzemi-stredoceskeho-kraje-z-rozpoctu-stredoceskeho-kraje
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovAnI-dotacI-na-podporu-rozvoje-destinaCnIch-managementU-stRedoCeskEho-kraje-z-rozpoCtu-stRedoCeskEho-kraje
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/program-2024-pro-poskytovAnI-dotacI-na-podporu-rozvoje-destinaCnIch-managementU-stRedoCeskEho-kraje-z-rozpoCtu-stRedoCeskEho-kraje
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/stredocesky-fond-podpory-cestovniho-ruchu-v-roce-2024
https://stredoceskykraj.cz/web/dotace/dotace-ve-sportu-volnocasovych-aktivitach-a-skolstvi
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Digitalizace veřejné správy a jednotlivých agend je nezadržitelná, a proto 
je třeba věnovat maximální pozornost této oblasti�
Centrální místo služeb je základní stavební prvek celé komunikační 
infrastruktury veřejné správy� Je to systém vzájemného, řízeného 
a bezpečného propojování subjektů veřejné a státní správy, dále zajišťuje 
komunikaci subjektů veřejné a státní správy s jinými subjekty ve vnějších 
sítích, jakými jsou Internet nebo komunikační infrastruktura EU�

Laicky řečeno bude umožňovat, aby každý zaměstnanec a úředník veřejné 
správy získal prostřednictvím CMS efektivnější přístup k informacím, na 
které má dle platné právní úpravy nárok� 
Obce s rozšířenou působností (ORP) byly do CMS připojeny v průběhu 
let 2020–2021� Do 31. 12. 2024 jsou ORP povinna zahájit veškerou 
komunikaci na služby eGovernmentu výhradně prostřednictvím CMS.
Více informací naleznete ZDE� 

Centrální místo služeb (CMS)

Vedení Středočeského kraje pokračuje v roce 2024 ve svých výjezdech do regionů
30. ledna 2024 hejtmanka Petra Pecková i radní zamířili do ORP 
Černošice a jeho okolí.
První zastávkou vedení kraje byl internetový prodejce Alza�cz, 
a to na jeho chrášťanské pobočce�  Navštívili zázemí společnosti, 
prodejnu, ale i moderní automatické sklady� Logistické centrum je 
založeno na unikátní skladové technologii a moderní manipulační 
technice� Skladovací plocha činí 48 000 m2, přičemž zboží ze 
skladu je distribuováno po celé Evropě�  V rámci jednání se 
diskutovalo například o možnostech spolupráce s místními 
středními školami�

Další zastávkou radních byla soukromá mateřská, základní a střední 
Škola da Vinci v Dolních Břežanech� Zajímavostí například je, že 
škola kombinuje různé přístupy ke vzdělávání a používá slovní 
a formativní hodnocení�

Poté již následovala cesta do blízkých Řevnic� Nejdříve se delegace 
vydala do řevnického DŘEVÁKA, nádražního překladiště z konce  
19� století, které prošlo velikou rekonstrukcí� Prostor má nyní ve 
správě ZUŠ a konají se zde mnohé kulturní akce� Dalším navštíveným 
místem byl Meandr, coworking a eventový prostor, který se rovněž 
zapojil do projektu Convention Bureau, který v roce 2023 spustila 

naše Středočeská centrála cestovního ruchu� Tento jedinečný 
program se věnuje takzvané „MICE turistice“ v našem regionu, tedy 
konferencím a eventům pro předávání know-how mezi profesionály 
a odborníky� Vedení kraje poté zavítalo do kavárny poskytující 
chráněná pracovní místa Modrý domeček� U dobré kávy je s historií 
tohoto sociálního podniku seznámila jednatelka Zuzana Dudáková, 
pro níž se stal Modrý domeček druhým domovem� Hlavním posláním 
kavárny je vytváření důstojných podmínek pro zaměstnávání lidí se 
zdravotním hendikepem�

Návštěvu vedení Středočeského kraje ukončilo v Černošicích, a to 
setkáním s okolními starosty a debatou s občany v městském sále� 

Modrý domeček 
v Řevnicích.

Skladový areál Alzy.

Škola da Vinci.

V řevnickém 
Dřeváku.

Černošická beseda s občany.

Radní zpět ve škole.
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Aktuality

Na podporu mladých talentovaných 
sportovců chce Středočeský kraj pro rok 
2024 poskytnout 37,5 milionu korun� Ve 
Středočeském kraji je 28 center, která 
podporují přes 3 000 sportovců ve věku od  
7 do 23 let�
„Vrcholový sport si samozřejmě žádá kvalitní 
podmínky pro přípravu. Ta je ale finančně 
velmi náročná. Protože chceme, aby se 
mimořádně talentované děti a mládež 
mohly sportu věnovat naplno a rozvíjely svůj 
talent a potenciál, pravidelně poskytujeme 
finanční podporu z rozpočtu kraje pro 
Sportovní centra mládeže, která talentované 
sportovce sdružují. Podpora se týká 19 

sportů,“ uvedl krajský radní pro oblast 
vzdělávání a sportu Milan Vácha�
Sportovní centra mládeže ve Středočeském 
kraji sdružují například hokejisty, 
fotbalisty, moderní pětibojaře, plavce, 
volejbalisty nebo ragbisty� Další podpora 
v rámci SCM jde házenkářům, kanoistům 
nebo šachistům�
V souladu se schválenou Koncepcí podpory 
sportovních center mládeže 2021–2025 
budou dotace poskytnuty jednotlivým 
zapsaným spolkům (sportovním oddílů, 
klubům a tělovýchovným jednotám) 
s právní subjektivitou na základě žádosti 
a veřejnoprávní smlouvy�

Hejtmanka Petra Pecková 
první pracovní den 
roku 2024 zahájila 
návštěvou 
Nemocnice 
Rakovník, kde 
navštívila maminku 
a malou Hannu, 
první miminko 
Středočeského kraje 
roku 2024� 
Hanna se narodila 1� ledna, 
v 0:41 a váží 2 860 gramů� Je to 
zdravá a spokojená malá princezna� 
Paní hejtmanka již tradičně předala 
rodičům prvního miminka v kraji dary a finanční šek na částku 10 000 
korun� Přejeme mnoho zdraví a štěstí do života� 

Na podporu mladých talentovaných sportovců má jít  
letos 37,5 milionu korun

Prvním miminkem Středočeského kraje je holčička

V loňském roce Středočeský kraj 
proinvestoval rekordních 1,6 miliardy korun
Investice Středočeského 
kraje dosáhly v loňském roce 
rekordní výše 1,6 miliardy 
korun� Jedná se o nejvyšší 
investovanou částku za poslední 
roky, přičemž finance pochází 
z rozpočtu Středočeského 
kraje� Největší část krajských 
investic byla vynaložena do 
oblasti zdravotnictví, dopravy 
a realizace energetických úspor�
Objemy investic Středočeského 
kraje stoupaly již od roku 2022� 

„Čísla hovoří jasně, za poslední 
roky jako kraj nejen hospodaříme 
zodpovědně, podařilo se 
nám splatit dvoumiliardový 
úvěr a snížit zadlužení kraje, 
a současně nepolevujeme ani 
v investicích. Mám radost, že 
loňský rok byl navíc co se týče 
investic rekordní, kdy se podařilo 
proinvestovat více než 1,6 miliardy 
korun,“ vysvětluje hejtmanka 
Středočeského kraje Petra 
Pecková�

Zdravotnická záchranná služba Středočeského kraje
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Benešovská nemocnice se dnes zařadila mezi nejmodernější 
diagnostické pracoviště magnetické rezonance 3T� Ultramoderní 
magnetický scanner s inovativní technologií umožní přesnější 
diagnostiku a zajistí vyšší kapacitu při objednávání pacientů� „Otevírá 
se špičkové pracoviště dostupné všem občanům, kteří budou pro zjištění 
svého zdravotního stavu potřebovat přesnou diagnostiku. Přístroj 
umožňuje specializovaná vyšetření, minimalizuje počet skenů, takže je 
velmi šetrný a současně přesný. Jako je u žen nutná prevence a včasná 
diagnostika rakoviny prsu, u mužů to samé platí pro rakovinu prostaty. 
A právě tento přístroj umožní unikátní zobrazení prostaty. Když vidím, 
jak se v posledních letech rozvíjejí a modernizují krajské nemocnice 

a zkvalitňuje se jejich péče, tak má člověk pocit, že ta práce má opravdu 
smysl,” uvedla hejtmanka Petra Pecková�

Na pořízení nového přístroje poskytl Středočeský kraj nemocnici 
návratnou finanční výpomoc ve výši 60 milionů korun� „Jsem rád, že 
se i díky loňskému konstruktivnímu rozhodnutí krajského zastupitelstva 
o poskytnutí finanční výpomoci podařilo získat nový přístroj s unikátní 
technologií umožňující mnohem přesnější diagnostiku. Benešovská 
nemocnice má díky tomu špičkové pracoviště. Je to skvělé pro pacienty, ale 
samozřejmě i pro lékaře a veškerý zdravotnický personál. Nová magnetická 
rezonance je samozřejmě důležitá i pro možnost školit nové lékaře 
v rámci jejich atestační přípravy,“ uvedl náměstek hejtmanky pro oblast 
zdravotnictví Pavel Pavlík�

Benešovská nemocnice má nový špičkový přístroj magnetické rezonance 

Další krok k rozšíření kapacity 
berounského Gymnázia Joachima Barranda 
udělala rada kraje� Schválila vyhlášení 
nadlimitní veřejné zakázky na projektovou 
dokumentaci� V plánu je vybudovat 10 
nových učeben�
„Jsem rád, že vstupujeme do další etapy 
v přípravě rozšíření kapacity berounského 
gymnázia. Díky přístavbě se kapacita navýší 
na celkových více než 600 žáků. Součástí 
projektu jsou samozřejmě i kabinety pro 
učitele, skladovací prostory a další zázemí. 
Nedílnou součástí předmětu veřejné zakázky 
je zajištění bezbariérového přístupu pro 
celou školu, tedy nejen pro nově navrhované 
prostory, ale i pro ty stávající,“ uvedl 
krajský radní pro oblast vzdělávání 
a sportu Milan Vácha�
Stavební úpravy umožní rozšíření kapacity 
školy až o 120 žáků, tedy postupně o jednu 
třídu v ročníku� Se zahájením stavebních 
prací se počítá v roce 2026� Náklady na 
projektovou dokumentaci se odhadují na 
zhruba 8,7 mil� korun�
„Berounsko je region s rostoucím počtem 
obyvatel, proto na tuto situaci reagujeme. 
Současně přístavbou vylepšíme i podmínky 
pro stávající výuku,“ doplnil radní Vácha�
Středočeský kraj v souvislosti 

s demografickým vývojem chystá i další 
rozšiřování stávajících škol� Jedná se 
například o půdní vestavbu gymnázia 
v Říčanech, rekonstrukci 4� podlaží na 
gymnáziu Hostivice nebo stavební úpravy 

na gymnáziu v Brandýse nad Labem – Staré 
Boleslavi� Zcela nové gymnázium pro 
zhruba 400 žáků chce Středočeský kraj 
postavit v Černošicích

Gymnázium Joachima Barranda v Berouně čeká rozšíření kapacity
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Výzvy ke společnému zajištění bezpečnosti, ale i zhodnocení společné 
spolupráce a připomínky významných, historických milníků česko-polské 
spolupráce v rámci evropského společenství� To byla hlavní témata 
úvodních projevů představitelů krajů Středočeského, Olomouckého, 
Moravskoslezského a Opolského vojvodství, které zazněly při oslavách 
dvacátého výročí vstupu obou zemí do EU� Oslavy hostila polská Opole� 
Náš kraj na shromáždění v sále Úřadu Opolského vojvodství, jemuž 
předsedá maršálek Andrzej Buła, zastupoval Jiří Snížek - radní pro 
regionální rozvoj a územní plánování� Po slavnostním úvodu se delegáti 
přesunuli ke společnému obědu a jednání na Moszna Zamek� Večer pak 
patřil společnému koncertu Akademie komorní hudby, tria El GonzAles 
z Moravské filharmonie Olomouc, sólistce Veronice Holbové Rovné z 
Národního divadla moravskoslezského a Orchestru Opolské filharmonie�
Oslav se zúčastnili nejen zástupci zmíněných krajů, ale i diplomatických 

misí z České republiky, Itálie, Litvy, Chorvatska, Rakouska, Kazachstánu, 
Maďarska a Ukrajiny a dále delegáti z Muzea Mladoboleslavska, 
Památníku Antonína Dvořáka ve Vysoké u Příbramě a Čtyřdohody, tj� 
mezinárodního paktu spojujícího francouzský Région Bourgogne-
Franche-Comté, německý Rheinland-Pfalz, Landtag Rheinland-Pfalz, 
Opolské vojvodství a Středočeský kraj�

Startují oslavy 20. výročí vstupu do EU

V řadě měst a obcí Středočeského kraje byly zapáleny 
symbolické svíčky u kamenů, které mají podobu zlatých 
dlažebních kostek� Například Městská knihovna Neratovice 
pořádala lampionový průvod Po stopách zmizelých� 
Účastníci tu obešli 17 kamenů, v Kutné Hoře lidé kameny 
i čistili� Děkujeme všem, kteří připomněli životy židovských 
spoluobčanů zavražděných při nacistickém teroru za druhé 
světové války�

Středočeští zastupitelé dali zelenou 
aktualizaci konceptu POSEZ, jehož 
součástí je i navýšení podpory 
pro jednotlivá kontaktní místa ve 
Středočeském kraji na 600 tisíc korun� 
Celkové náklady v roce 2024 kraj 
vyčíslil na 3,5 milionu korun� Kromě 
navýšení podpory pro jednotlivá 
kontaktní místa POSEZ na 600 tisíc 
korun došlo v rámci aktualizace rovněž 
ke změně poměru kofinancování 
z původních 60/40 nově na 70/30, 

kdy 70 % nákladů hradí v rámci 
účelové dotace Středočeský kraj 
a 30 % městský úřad, jako realizátor 
kontaktního místa v dané lokalitě� 
V praxi přinesou tyto změny jednak 
více finančních prostředků na provoz 
jednotlivých kontaktních míst a sníží 
také finanční spoluúčast měst jako 
faktických realizátorů kontaktních 
míst� Obojí bude mít pozitivní efekt, 
jak na stávající, tak další potencionální 
zájemce o projekt POSEZ� 

Společně s velvyslanectvím Izraele  
v České republice, a v rámci projektu Kameny 
zmizelých, jsme připomněli Mezinárodní den 
památky holokaustu

Kraj navyšuje podporu projektu POSEZ  
– Pomoc seniorům a zdravotně postiženým
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Nová příručka Nástroje AI ve veřejné správě
Jedním z velkých problémů samosprávy je 
množství administrativy, která se s jejím 

výkonem pojí� Proto je nezbytné hledat cesty, 
jak administrativní zátěž snižovat a umožnit 

úřadům věnovat se řešení 
věcných problémů� 

I to byl důvod, proč se 
Mgr� Kohout, vedoucí 

právního oddělení 
Krajského úřadu 
Středočeského 
kraje, jako spolu-
autor podílel na 
vydání příručky 
„Nástroje AI ve 
veřejné správě“� 
Umělá inteli-
gence začíná 

hrát klíčovou roli 
v řadě procesů, a do 

budoucna jistě bude 
nedílnou součástí 

výkonu státní správy� AI 
může zefektivnit a zjedno-

dušit naši práci, a i do malých obcí přinést 
profesionalitu, která byla dosud vyhrazena 
velkým korporacím� Veřejná správa má jedi-
nečnou příležitost stát se lídry při etickém 
a bezpečném zavádění AI do pracovních 
procesů a díky tomu zlepšit služby poskytova-
né občanům�
Práce s umělou inteligencí přináší i výzvy, 
které nelze podcenit – jde zejména o aspekt 
bezpečnosti a ochrany citlivých údajů� Cílem 
příručky je tak nabídnout základní informa-
ce o umělé inteligenci a ukázat, jak by Vám 
mohla pomoci ve Vaší činnosti� Příručka je 
vytvořena tak, abyste po jejím přečtení mohli 
začít AI samostatně bezpečně využívat a do-
sahovali uspokojivých výsledků�

Pokud Vás možnosti využití AI v činnosti Vaší 
obce zajímají, můžete si e-book „Nástroje AI 
ve veřejné správě“ stáhnout ZDE.
Příručka je zdarma a volně šiřitelná bez 
jakýchkoli omezení�

Středočeský kraj a Polabské muzeum se obrací na veřejnost s prosbou o pomoc 
při zařizování expozice chaty Bohumila Hrabala v Kersku
Středočeský kraj se obrací na širokou 
veřejnost s prosbou o pomoc s hledáním 
chybějících předmětů do připravované 
expozice Hrabalovy chaty. Jedná se 
o chybějící předměty, alespoň tvarově 
podobné předmětům, které tvořily 
vybavení chaty na přelomu 80. a 90. let 
20. století.
Část původního vybavení Hrabalovy chaty 
má Polabské muzeum k dispozici, ale řada 
předmětů z původního vybavení chaty 
a některé části nábytku se bohužel do dnešní 
doby nedochovaly� Proto se Středočeský kraj 
rozhodl požádat o pomoc širokou veřejnost, 
jak vysvětluje radní pro oblast kultury, 
památkové péče a cestovního ruchu Václav 
Švenda: „Stavební práce na hrabalově chatě 
jsou v plném proudu. Termín plánovaného 
otevření nové expozice se blíží, a proto se 
obracíme na veřejnost s prosbou o pomoc 
při hledání chybějících předmětů, alespoň 
tvarově podobných. Naším cílem je vytvoření 
interiéru chaty tak, jak vypadala v době, kdy 
chatu používal bohumil hrabal, a to v období 
přelomu 80. A 90. Let 20. Století. Jedná se 
tedy o předměty, které budou stejné či alespoň 
podobné těm předmětům, které tvořily původní 
vybavení chaty.“ V seznamu jsou uvedeny 
předměty, které pomohou naplnit záměr 
při tvorbě expozice muzea domu – chaty 
Bohumila Hrabala�
Důležité upozornění: do expozice muzeum 
preferuje věci opotřebené, s patinou 

vzniklou časem, ne nové či nepoužívané� 
Je možné darovat také poškozené, rozbité 
či slepované předměty� Seznam hledaných 
předmětů je uveřejněn na WEBU KRAJE. 
V případě eventuální nabídky některého 
z uvedených předmětů je možné se ozvat 
na: info@polabskemuzeum.cz
Po rekonstrukci, která v objektu 
momentálně probíhá, získá chata původní 
podobu jak vypadala, když zde pobýval sám 
Bohumil Hrabal� Kraj Hrabalovou chatu 

odkoupil za 9,9 milionu korun od majitelů, 
jimž ji odkázal sám Bohumil Hrabal, jež 
v chatě žil a tvořil v letech 1966 až 1996� 
Právě tady nejspíš vznikla celá řada jeho 
knih, od Postřižin, Něžného barbara až po 
Obsluhoval jsem anglického krále� Nová 
expozice v chatě spisovatele Bohumila 
Hrabala v Kersku na Nymbursku by se 
měla pro veřejnost nastálo otevřít v první 
půlce roku 2024, u příležitosti 110� výročí 
spisovatelova narození�

https://1url.cz/wuiZs
https://stredoceskykraj.cz/web/urad/stredocesky-kraj/-/asset_publisher/ykru/blog/stredocesky-kraj-a-polabske-muzeum-se-obraci-na-verejnost-s-prosbou-o-pomoc-pri-zarizovani-expozice-chaty-bohumila-hrabala-v-kersku-1
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Nábytková banka chce snížit objem odpadu a zároveň pomoci potřebným
Nábytková banka 
Středočeského kraje dostane 
od kraje dotaci ve výši 200 
000 korun na první tři měsíce 
svého provozu� Cílem činnosti 
Nábytkové banky je prevence 
vzniku odpadu, snižování 
množství velkoobjemového 
odpadu a současně pomoc 
lidem v nouzi� 
„Máme schválený Plán 
odpadového hospodářství 
Středočeského kraje na období 
2016–2025, kde je jedním 
z cílů předcházení vzniků 

odpadů. Projekt nově vznikající 
středočeské nábytkové 
banky plně naplňuje koncept 
cirkulární ekonomiky, protože 
dává druhou šanci nábytku 
a vybavení do domácnosti, 
které by jinak skončily jako 
odpad. Tím se prodlužuje jejich 
životnost. Kromě toho věci 
z nábytkové banky poslouží 
lidem, kteří by si jejich nákup 
nemohli dovolit,“ vysvětlila 
radní pro oblast životního 
prostředí a zemědělství Jana 
Skopalíková�

Téměř každý z nás má doma starý nebo 
již nefunkční telefon či tablet, který leží 
ladem� Projekt Středočeského kraje a 
neziskové organizace ASEKOL s názvem 
„Odlož mobil v knihovně“ má za cíl rozšířit 
povědomí o třídění drobných elektrozařízení 
prostřednictvím soutěže a podpořit obecní 
knihovny�

Nasbírané vysloužilé telefony budou putovat 
do neziskové společnosti Remobil, z�s�, která 
za každý odevzdaný mobilní telefon přispěje 
částkou 10 Kč na aktivity Jedličkova ústavu 
a škol� Mobily budou odborně rozebrány a 
zrecyklovány, případně využity na náhradní díly�
„Ráda bych vyzvala občany, aby se zapojili do 
projektu. Účastníci kromě podpory dobré věci také 
mohou soutěžit o hodnotné ceny – poukázky na 
nákup knih od společnosti Knihobot nebo rodinné 
vstupenky do středočeských galerií a muzeí,“ 
uvedla radní pro oblast životního prostřední a 
zemědělství Jana Skopalíková� Knihovny, které 
by se rády připojily k sběrným místům, se mohou 
hlásit prostřednictvím formuláře na webu 
projektu� Zapojené knihovny budou soutěžit 
o finanční odměnu v rámci tří kategorií podle 

počtu obyvatel obce, ve kterých se nachází, a 
to ve výši 15 000 korun, 10 000 korun a 5 000 
korun� Samotný sběr telefonů bude probíhat až 
do 1� dubna 2024� Vyhodnocení a předání výher 
proběhne v 23� dubna 2024�
Seznam sběrných míst Středočeského kraje 
ZDE�

 DPADOVÉ OKÉNKO
Kam s vysloužilým telefonem? Zapojte se do projektu „Odlož mobil v knihovně“

Středočeský kraj se i v tomto školním roce zapojil do projektu „Obědy do 
škol“� Cílem projektu, který zastřešuje Ministerstvo práce a sociálních věcí, 
je zabezpečit bezplatné školní stravování pro děti ve věku od 2 do 26 let, 
kterým jejich rodinná finanční situace nedovoluje zajistit si školní obědy� 
Školy a školská zařízení, které se chtěly do projektu „Obědy do škol“ zapojit 
do podpory dětí v druhém pololetí školního roku 2023/2024, podávaly 
žádosti od 4� prosince do 15� prosince 2023, a to prostřednictvím online 
aplikace eDotace� „Těší mě, že školy a školská zařízení neváhají tento dotační 
titul využít. Krajský úřad Středočeského kraje celkem přijal 36 žádostí od 
škol a školských zařízení. Podmínky splnilo 33 žádostí v celkové hodnotě 
přesahující milion korun,“ doplnil Michael Kašpar, náměstek hejtmanky pro 
oblast financí a dotací�
Nárok na bezplatné stravování mají děti ve věku 2–26 let, které jsou 
zapojeny do předškolního vzdělávání (mateřská škola) nebo jsou žáky/
studenty základních škol či víceletých gymnázií, středních škol (SOŠ, SOU), 
vč� speciálních, kombinovaných či konzervatoří nebo navštěvují domovy 
mládeže a internátní zařízení, a zároveň jejich rodina pobírá dávky pomoci 

v hmotné nouzi nebo se ocitla v nepříznivé finanční situaci� Díky projektu 
dochází ke zlepšování podmínek pro řádný průběh školní docházky žáku 
a žákyň a snižuje se riziko případného sociálního vyloučení�

V druhém pololetí školního roku přispěje kraj na projekt Obědy do škol více než milion korun

https://www.odlozmobil.cz/sberna-mista-stc/
https://www.odlozmobil.cz/sberna-mista-stc/
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Přehled rozsáhlejších výluk na železnici ve Středočeském kraji (období únor – březen 2024)

Silniční průtahy by měly zářit novotou

Níže je uvedený přehled tratí, kde jsou plánovány výluky s dobou 
konání delší než 1 týden (uvedené termíny je však nutné brát jako 
předběžné – z důvodů počasí, dodavatelských vztahů nebo aktuálního 
stavu techniky může dojít k drobným posunům nebo změnám)�

Trať 014 Kolín – Ledečko, celá trať
V období 23� března – 7� dubna bude výluka v celé trati� Všechny vlaky 
v daném období budou nahrazeny náhradní autobusovou dopravou dle 
zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 070 Praha – Turnov, úsek Mladá Boleslav hl.n. – Turnov
V období 5� – 15� února budou vždy v časech 8:10 – 15:40 denní 
výluky v úseku Mladá Boleslav hl�n� – Turnov� Všechny vlaky v daném 
období a úseku budou nahrazeny náhradní autobusovou dopravou dle 
zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 080 Mladá Boleslav hl.n. – Rumburk, úsek Mladá Boleslav 
hl.n. – Bakov nad Jizerou
V období 5� – 11� února budou vždy v časech 8:10 – 15:40 denní výluky 
v úseku Mladá Boleslav hl�n� – Bakov nad Jizerou� Všechny vlaky 
v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní autobusovou 
dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 080 Mladá Boleslav hl.n. – Rumburk,  
úsek Mladá Boleslav hl.n. – Doksy
V období 11� – 15� února budou vždy v časech 7:30 – 16:30 
denní výluky v úseku Mladá Boleslav hl�n� – Bakov nad Jizerou� 
Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny náhradní 
autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního řádu�

Trať 126 Rakovník – Most, úsek Rakovník – Hořesedly
V období 2� února – 4� července bude výluka v úseku Rakovník – 
Hořesedly� Všechny vlaky v daném období a úseku budou nahrazeny 
náhradní autobusovou dopravou dle zveřejněného výlukového jízdního 
řádu�

Trať 210 Praha – Vrané nad Vltavou – Čerčany / Dobříš, úseky 
Vrané nad Vltavou – Dobříš a Vrané nad Vltavou – Týnec nad 
Sázavou
V období 11� – 15� března a 18� – 22� března bude vždy v časech 
9:40 – 17:40 výluka v úsecích Vrané nad Vltavou – Dobříš a Vrané nad 
Vltavou – Týnec nad Sázavou� Všechny vlaky v daném období a úsecích 
budou nahrazeny náhradní autobusovou dopravou dle zveřejněného 
výlukového jízdního řádu�

Kraj chce v dalších dvou letech kompletně 
rekonstruovat průtahy Kozomína, Nového 
Vestce, Káraného, části Kokořína a dále silnici 
z Kokořína do Kokořínského Dolu. Radní na 
svém dnešním zasedání schválili projektové 
záměry a jejich zařazení do investičního 
Zásobníku akcí 2021+� Pokud tedy kraj získá 
dotace, ať už z EU anebo ze Státního fondu 
dopravní infrastruktury (SFDI), a projekt budou 
mít zároveň dostatečně vysoké skóre v systému 
prioritizace, může Krajská správa a údržba silnic, 
resp� vysoutěžená stavební firma, začít s pracemi� 

Celkové předpokládané náklady na rekonstrukce 
jsou zhruba 216,5 mil. korun s DPH.

BLIŽŠÍ INFOK JEDNOTLIVÝM STAVBÁM
Kozomín (silnice III/0082)
Rozsah a nutné práce: Generální oprava v celé 
délce obce� Zajištění nového odvodnění silnice, 
tj� obnovení, pročištění příkopů, vyčištění 
případně oprava a doplnění propustků atd�
Předpokládaný termín zprovoznění:  
2025–2026
Cena s DPH: 13 707 896 Kč

Info z dopravy
Vybrané kontakty z odboru dopravy:

 Veřejná mobilita  Silniční hospodářství
  Veřejná doprava 257 280 822 Nákladní doprava + dopravci 257 280 709
 Železniční doprava 257 280 822 Dopravně správní agendy 257 280 106
 P + R  257 280 541 Pozemní komunikace 257 280 717
 Cyklodoprava 257 280 541 Zimní údržba 257 280 717
 ISDK 720 025 631 KSÚS 702 265 035  
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Na podporu dobrovolných hasičů a složek 
IZS dá kraj letos rekordních 81 milionů 
korun
Na podporu dobrovolných hasičů a složek IZS 
uvolní Středočeský kraj pro letošní rok rekordních 
81 milionů korun� Návrh Programu 2024 pro 
poskytování dotací z rozpočtu Středočeského 
kraje ze Středočeského Fondu podpory 
dobrovolných hasičů a složek IZS schválilo krajské 
zastupitelstvo�

K největšímu nárůstu objemu finančních 
prostředků určených pro dobrovolné hasiče 
a složky IZS došlo v roce 2023, kdy kraj navýšil 
částku o 33 milionů korun ve srovnání s rokem 
2022� Více než tři stovky žadatelů z řad obcí 
a spolků působících na poli požární ochrany si tak 
loni rozdělilo celkem 75 milionů korun� 

Kraj opět podpoří městské a soukromé 
nemocnice a také paliativní péči, celkem 
jde o 35 milionů korun
Městská a soukromá zdravotnická zařízení, která 
ve středních Čechách poskytují akutní lůžkovou 
péči, mohou požádat o dotaci Středočeský 
kraj� Krajské zastupitelstvo na podporu těchto 
poskytovatelů schválilo částku 25 milionů korun� 
Na paliativní a ošetřovatelskou péči kraj uvolní 10 
milionů korun�

Kraj letos rozdělí z fondu včasné přípravy 
11 milionů korun
Z Programu 2024 pro poskytování dotací 
z rozpočtu Středočeského kraje ze Středočeského 
Fondu podpory včasné přípravy projektů by si 

obce v příštím roce mohly rozdělit 11 milionů 
korun� Předmětem dotace jsou projektové 
dokumentace, hydrogeologické průzkumy či 
technické studie� „Našim cílem je, aby obce, 
příspěvkové organizace obcí a dobrovolné svazky 
obcí měly co nejvíce připravených projektů a mohly 
žádat o finanční prostředky z budoucích dotačních 
titulů,“ vysvětluje náměstek pro oblast financí 
a dotací Michael Kašpar�
Žádosti bude možné podávat prostřednictvím 
internetové aplikace eDotace od 15� března 2024 
do 13� prosince 2024�

NOVINKY ZE ZASTUPITELSTVA

Mohlo by se hodit
Znáte soutěž Památka roku?
Sdružení historických sídel pořádá soutěž 
Památka roku� Přihlášky za minulý rok jsou již 

uzavřeny, zde proto předkládáme harmonogram 
vedoucí k vyhlášení vítěze za rok 2023� 

Jednotlivé přihlášené objekty můžete shléd-
nout ZDE�

Nový Vestec (silnice III/2451)
Rozsah a nutné práce: Vybraný, 1,4 km dlouhý 
průtah, vykazuje četné poruchy – výtluky, 
vysprávky, podélné, příčné a mozaikové 
trhliny, místy deformace apod� Předpokládá se 
kompletní rekonstrukce vozovky vč� podloží, 
zajištění řádného odvodnění v celém dotčeném 
úseku atd�
Předpokládaný termín zprovoznění: 2027
Cena s DPH: 41 123 690,11 Kč

Káraný (silnice III/2451)
Rozsah a nutné práce: Silnice (průtah dlouhý 
cca 1,4 km) je v nevyhovujícím stavebním 
i technickém stavu� Vykazuje četné poruchy 
– výtluky, vysprávky, podélné, příčné 
a mozaikové trhliny, místy deformace apod� 
Nutno rekonstruovat celou vozovku, vč� podloží 
a zajistit řádné odvodnění�
Předpokládaný termín zprovoznění: 2027
Cena s DPH: 54 831 587 Kč

Kokořín a okolí (silnice III/2733)
Rozsah a nutné práce: Předmětem díla je 
generální oprava silnice dlouhé cca 2,3 km� 
Komunikace je v nevyhovujícím stavebním 
i technickém stavu� Úsek začíná v centru 
Kokořína a pokračuje serpentinami okolo hradu 
až do Kokořínského Dolu�
Předpokládaný termín zprovoznění: 
2027–2028
Cena s DPH: 106 805 745 Kč

https://www.historickasidla.cz/cs/souteze-a-akce/pamatka-roku/jednotlive-objekty-prihlasene-do-souteze-pamatka-roku-2023/
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Kvůli stavbě Berounského tunelu vzniknou nové silnice

Středočeské inovační centrum (SIC) úspěšně pomáhá podnikatelům 

Kvůli ražbě železničního tunelu z pražského Smíchova do Berouna bude 
v regionu nutné vybudovat i nové silnice a realizovat krajinná kompen-
zační opatření� Nové silnice bude v hojné míře využívat i technika, která 
bude obsluhovat obří stavební dílo� Vzniknout by měl i nový silniční most 
v Berouně� Cílem výstavby nové infrastruktury je v maximální míře odklonit 
těžkou dopravu od center měst a obcí� Na společném postupu při stavbách 
tunelu i komunikací se domluvili zástupci Středočeského kraje a Správy 
železnic� K plánování staveb chtějí přizvat i dotčená města a obce�
„Stavba tunelu je pro stát strategickou záležitostí, nicméně je nutné občany 
ochránit před exhalacemi a stavebním ruchem. Také nechceme, aby technika 
rozjezdila naše silnice,“ konstatuje Karel Bendl, radní pro oblast silniční 
dopravy. „ Jde nám i o to, aby stavbou nebyla v regionu dotčena hromadná 
doprava. Zvláště ve chvíli, kdy ještě není dokončena rekonstrukce trati č. 
171,“ dodává Petr Borecký, radní pro oblast veřejné dopravy�
Kraj se zároveň stane mediátorem jednání mezi Správou železnic, Ředi-
telstvím silnic a dálnic a Ministerstvem dopravy ČR� „Vyzvala nás k tomu 
vedení řady obcí. Státní organizace své projekty nekoordinují, vznikají jejich 
kolize. Obce proti tunelu jako takovému nic nemají, vnímají přínosy pro 
společnost, nicméně chtějí více informací a chtějí řešit negativní dopady 
staveb na své okolí. Jejich požadavky vnímám jako legitimní. Chceme proto 
všechny – obce, stát, ŘSD, SŽ i kraj posadit k jednacímu stolu a vytvořit 
společné pracovní skupiny,“ zdůrazňuje Petr Borecký� Kvůli ražbě tunelu 
bude nutné postavit zhruba dva a půl kilometru dlouhý obchvat Nučic, tj� 
přeložit silnici II/101� Komunikace propojí exit 5 dálnice D5 a křižovatku 
ulic Karlštejnské a Mlýnské v Tachlovicích� Na tuto stavbu kraj zajistí 
projektovou dokumentaci, resp� stavební povolení a požádá o dotaci ze 
Státního fondu dopravní infrastruktury (SFDI)�
Dále bude nutné vybudovat nový most v Berouně, který se stane posilou 
zdejšího a velmi vytíženého mostu T� G� Masaryka� „Tím ale změny ve 
městě nekončí. Budeme dostavovat i napojení na stávající obchvat Králova 
Dvora, vybudujeme nový kruhový objezd v berounské Koněpruské ulici, no-

vou komunikaci ve Švýcarské ulici mířící k novému mostu a most samotný. 
Ten překlene řeku v těsné blízkosti mostu železničního a napojí se na silnici 
II/116 v Hostímské ulici,“ doplňuje Karel Bendl�
Stávající silnice II/116, vedená Hostímskou ulici, se pak změní na místní 
komunikaci� Nová silnice II/116 pak povede přes most až ke kruhovému ob-
jezdu pod dálničním exitem 18 (sjezd Beroun-centrum)� Dále odtud, směrem 
ke Královu Dvoru, bude označena jako II/605� A co bude s mostem TGM? Jako 
nedílná součást řady dalších silnic sbíhajících se do města, bude rekonstru-
ován� „V případě dokončení obchvatu Králova Dvora a Berouna, tedy silnice 
II/605, necháváme zpracovávat projektovou dokumentaci. V případě mostu 
a přilehlých silnic běží výběr zhotovitele projektové dokumentace,“ informuje 
Karel Bendl�
Termíny dokončení obchvatu ani výstavby mostu zatím nelze odhadovat� 
Záleží na době zpracování projektové dokumentace a majetkoprávního 
vypořádání� Kvůli tunelu by měla i nová komunikace spojující sjezd z Praž-
ského okruhu u Jinočan, s Hlásnou Třebaní� Nově by měla být značena jako 
II/116� Půjde o spojku, která povede okolo Zbuzan, Chýnice, Kuchaře a Mo-
řiny dále k Třebani� Na projekt více než 12 kilometrů dlouhé silnice již běží 
proces posouzení vlivů na životní prostředí (EIA), aktualizují se územní 
plány jednotlivých obcí� Celý projekt je rozdělen na dvě etapy, kdy se zvlášť 
řeší úsek z Prahy k obci Kuchař a zvlášť úsek z Kuchaře k Hlásné Třebani� 
„Součástí řešení nové stavby by měla být i infrastruktura pro cyklisty, která 
využije i do budoucna opuštěné úseky stávající silnice II/116,“ uvedl radní 
Borecký� Celá silnice by mohla být hotová ještě před zahájením ražby tu-
nelu� Do té doby si současná trasa ještě dopřeje opravu� Novostavba tunelu 
je prioritní dopravní stavbou Správy železnic a jedním z nejrozsáhlejších 
připravovaných dopravních projektů v ČR� Půjde o zcela nový dvoukolejný 
úsek 3� tranzitního koridoru, který odlehčí stávající trati podél Berounky 
pro příměstské spoje a zrychlí a zatraktivní osobní i nákladní vlakovou 
dopravu ze směru Beroun, Plzeň, Cheb, Mnichov a Norimberk�

SIC podporuje podnikavé lidi ve 
Středočeském kraji, aby proměnili 
své nápady v úspěšné inovace, 
které zlepšují svět kolem nás. 
Tohoto poslání se inovační agentura drží už devátým rokem a za tu 
dobu pomohla více než třem stovkám malých a středních firem zajistit 
finance pro jejich rozvoj, zavést více než 250 inovací a strategických 
změn a přijít na trh s novými výrobky. 
Jedním z nejúspěšnějších programů SIC jsou parťáci INO:EX� Chcete-li 
programy INOvuj produkt a EXpanduj na trh� Podnikatelé díky nim často 
vyvíjí nové technologie třeba pro dřevostavby, elektrokola, zemědělce 
nebo výrobce léků a získávají pro ně často i zahraniční zákazníky� A někdy 
se stává, že díky nim vznikají inovace, které se vyplatí ochutnat, protože 
jsou zlatavé, voňavé a medové� 
Ano, řeč je o Medovníku originál, který už téměř tři desítky let vyrábí 
středočeský firma VIZARD� A proč tradiční medový dort nevylepšit? Proč 
nevyvinout makovou novinku? „Pracovat s mákem je výzva! Sám o sobě 
je jako surovina nevděčný – vysychá, přesychá, nefunguje, musíte skutečně 

disponovat velkými znalostmi, abyste vytvořili dort, který bude maximál-
ně makový, přitom i po 20 dnech stále vláčný…,“ líčí výkonný ředitel 
VIZARDU Jiří Černý� „Tyto znalosti jsme bohužel neměli proto jsme oslovili 
profesionální cukrářku a zároveň získali finanční podporu od Středočeského 
inovačního centra, která nám umožnila experimentovat s množstvím mako-
vé náplně, řešit dilema mezi šlehačkou a smetanou…, až šestnáctý pokus 
konečně chutnal přesně tak, jak jsem si makový dort vysnili,“ prozrazuje 
Jiří Černý� 
Splněný sen se podařilo proměnit ve skutečnost, protože SIC podpořil 
nejen vývoj nového výrobku, ale také jeho marketing� „Teď už je náš nový 
dort v obchodech a máme radost, že jsme se trefili do vkusu zákazníků, kte-
ří mají mák rádi. Poprvé jsme si sáhli na pomoc, která skutečně funguje,“ 
uzavírá spokojeně výkonný ředitel výrobce Medovníku originál�
Už 16. 2. 2024 se mohou středočeské firmy přihlásit do nového kola programů 
INO:EX� Na inovaci a vývoj produktů, technologií a služeb mohou nově získat 
až 650 000 Kč� Na návrh brandu, tvorbu propagačních materiálů či marketin-
govou kampaň, která posune jejich výrobek na nový český i zahraniční trh pak 
mohou obdržet až 300 000 Kč� Chcete vědět více? Mrkněte na www.s-ic.cz� 
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V roce 2024 Svaz připravuje pro své členy i pro další zájemce jak akce, 
které už znáte z minulých let, tak i nové odborné konference, které 

reagují na aktuální potřeby zástupců měst a obcí� POZOR, termíny 
některých konferencí byly z organizačních důvodů změněny�

Jaké akce připravuje Svaz měst a obcí ČR v roce 2024? Zapište si do diáře!

Akce Termín a místo
Krajská setkání
Tradiční tour jednodenních konferencí, 
určených pro všechny zástupce samospráv

Jihomoravský kraj, 12� března 2024, Brno
Středočeský kraj a hl. město Praha, 14� března 2024, Praha
Jihočeský kraj, 21� března 2024, České Budějovice
Pardubický kraj, 2� dubna 2024, Pardubice
Královéhradecký kraj, 4� dubna 2024, Hradec Králové
Moravskoslezský kraj, 9� dubna 2024, Ostrava
Olomoucký kraj, 10� dubna 2024, Olomouc
Zlínský kraj, 11� dubna 2024, Zlín
Plzeňský kraj, 16� dubna 2024, Plzeň
Karlovarský kraj, 17� dubna 2024, Karlovy Vary
Ústecký kraj, 23� dubna 2024, Ústí nad Labem
Liberecký kraj, 25� dubna 2024, Liberec-Vratislavice
Kraj Vysočina, 30� dubna 2024, Jihlava

IX. právní konference 
Oblíbenou konferenci zaměřenou na legislativní novinky i legislativní 
pasti pořádá pro Svaz měst a obcí ČR KVB, advokátní kancelář

15�–17� května 2024, Seč - Ústupky 

Konference Školství (NOVINKA) 23� května 2024, Praha

Konference energetiky a odpadového hospodářství 
2� ročník Energetické konference, tentokrát se zaměřením na odpadové 
hospodářství a v dvoudenním formátu�

17�–18� října 2024, Praha

XXVII. celostátní finanční konference 
Největší akce Svazu měst a obcí ČR s účastí vrcholných politiků i předních 
odborníků� Vše se zaměřením na fincování samospráv�
+
Setkání starostek 2024
Účast pouze jako součást vstupenky na XXVII� CFK

28�–29� listopadu 2024, Praha (Setkání starostek 2024 - 27� listopadu)

Webináře z cyklu Hodinka regionálního rozvoje
V průběhu roku se bezplatně můžete účastnit webinářů na aktuální témata 
napříč agendami, kterými se samosprávy musejí zabývat� Vybíráme pro Vás 
fundované odborníky na dané problematiky a velký důraz je kladen i na 
Vaše zapojení�

Průběžně celý rok, on-line (MS Teams)

Chybí vám v obsahu nějaké téma? Chcete se na něco zeptat? Máte připomínky? 
Pište na adresu obce@kr-s.cz.

Informace o krajském úřadě, 
novinky a užitečné informace naleznete:

Pro aktuální 
informace sledujte 
web Svazu měst  
a obcí ČR, odebírejte 
náš elektronický 
zpravodaj nebo 
se na nás obraťte 
telefonicky či 
emailem�
Těšíme se na Vás�
Mgr. Michaela 
Mottlová, Sekce 
organizace a 
marketingu SMO ČR�

https://www.smocr.cz/cs/akce/krajska-setkani/krajska-setkani-2024
https://www.smocr.cz/cs/akce/pravni-konference
https://www.smocr.cz/cs/akce/konference-seminare-smo-cr/konference-skolstvi-2024
https://www.smocr.cz/cs/akce/konference-seminare-smo-cr/energeticka-konference
https://www.smocr.cz/cs/akce/celostatni-financni-konference/xxvii-cfk
https://www.smocr.cz/cs/cinnost/udrzitelny-rozvoj/hodinka-regionalniho-rozvoje-smo-cr
https://1url.cz/@SKFB
http://www.stredoceskykraj.cz
https://1url.cz/@SKYT
https://1url.cz/@SKIG
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ROK 2023 PŘEHLEDNĚ V ČÍSLECH

HASIČI A SLOŽKY IZS

ŘÍZENÍ KRAJE

SOCIÁLNÍ OBLAST SILNIČNÍ DOPRAVA

ZDRAVOTNICTVÍ

BEZPEČNOST A PREVENCE


